

INFLUENZA

JAPAN (19 December 1986). — Influenza activity was first confirmed during an outbreak in a primary school in Tokyo in the second week of November. Influenza A(H1N1) virus was isolated. Since then, local outbreaks have been reported in 15 Prefectures, the influenza A(H1N1) virus being isolated in 3 of them.

NETHERLANDS (9 January 1987). — Morbidity from acute respiratory diseases and influenza-like illness increased in schools and military units in the third week of December. Influenza A(H1N1) virus has been isolated from patients in age groups from 15 to 34 years.

SWEDEN (4 January 1987). — The number of cases of influenza-like illness has increased slightly in the Stockholm area. Influenza A(H1N1) virus was isolated from 1 case in December.

UNITED KINGDOM (2 January 1987). — ¹ Ten strains of influenza A(H1N1) virus were isolated from sporadic cases in patients aged between 5 months and 36 years during October-December 1986. Apart from 1 case from Scotland, they were all from the Midlands.

¹ See No. 44, 1986, p. 344.

GRIPPE

JAPON (19 décembre 1986). — La première confirmation d'une activité grippale est venue lors d'une flambée qui s'est produite dans une école primaire de Tokyo pendant la deuxième semaine de novembre. Le virus de la grippe A(H1N1) a été isolé. Depuis lors des flambées locales ont été signalées dans 15 préfectures et le virus de la grippe A(H1N1) a été isolé dans 3 d'entre elles.

PAYS-BAS (9 janvier 1987). — La morbidité due aux maladies respiratoires aiguës et au syndrome grippal a augmenté dans les écoles et les unités militaires pendant la troisième semaine de décembre. Le virus de la grippe A(H1N1) a été isolé chez des malades des groupes d'âges de 15 à 34 ans.

SUÈDE (4 janvier 1987). — Le nombre de cas de syndrome grippal a légèrement augmenté dans la région de Stockholm. Le virus de la grippe A(H1N1) a été isolé dans 1 cas en décembre.

ROYAUME-UNI (2 janvier 1987). — ¹ Dix souches du virus de la grippe A(H1N1) ont été isolées lors de cas sporadiques intéressant des malades âgés de 5 mois à 36 ans au cours de la période octobre-décembre 1986. A l'exception d'un cas qui s'est produit en Ecosse, tous les autres ont eu lieu dans les Midlands.

¹ Voir N° 44, 1986, p. 344.